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Besvarelse af spørgsmål 43 alm. del stillet af Erhvervs-, Vækst- og 
Eksportudvalget den 25. oktober 2012 efter ønske fra Mads Rørvig
(V).

Spørgsmål:
Ministeren bedes forklare sin kritik af banksektoren, om hvilken hun 
udtaler: "Jeg bliver helt rystet, når jeg ser den slags tal. Vi bliver nødt til 
at få afdækket, hvor stort problemet er" jf. artiklen fra Politiken den 8/10-
11: "S vil have et kasseeftersyn i bankerne".

Svar:
Jeg mener, at det er bekymrende, at et så stort antal banker har fået 
risikooplysninger fra Finanstilsynet. Det fandt jeg dengang, og det finder 
jeg fortsat. Jeg er helt tryg ved, at Finanstilsynet følger udviklingen tæt 
og følger op på de risikooplysninger, som er en alvorlig advarsel, der
gives til de enkelte banker. 

Helt generelt er der behov for, at bankerne er mere opmærksomme på, 
hvordan de driver deres virksomhed, så der fremover skal gives færre 
advarsler. Det forekommer oplagt, at de enkelte banker i højere grad tager 
ved lære af de risikooplysninger samt påtaler og påbud, som gives til 
andre banker, og i forlængelse heraf overvejer, om de selv lever op til de 
stillede krav. Derfor går vi også i retning af mere offentlighed omkring 
Finanstilsynets afgørelser, eksempelvis i forbindelse med offentliggørel-
sen af resuméer af Finanstilsynets inspektionsredegørelser. 
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